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a  zapew ne dostarczą również wykładowców. Sądzimy, że w spólnym i siłam i można 
tu  będzie w iele zdziałać. Choć uczęszczanie na te w ykłady nie będzie obowiązkowe 
d la  studentów  W ydziału P raw a, jesteśm y zdania, że młodzież będzie z nich chętnie 
korzystać, przyciągnięta a trakcją  tem atu  i powagą wykładowców. A jeśli chodzi 
o poziom tych wykładowców — jesteśm y całkowicie spokojni: adw okaci i aktorzy  
m ają  w  swoim gronie w ybitnych mówców i m iłośników  polszczyzny, znanych i uzna
nych. M łodzież praw nicza przyjdzie ich słuchać i zechce się od nich uczyć.

Ten skrom ny początek z młodzieżą studencką nie przeszkadza, a  naw et — prze
ciwnie — będzie dopingiem do dalszego kształcenia mowy i wymowy sądowej apli
kan tów  adw okackich i sam ych adwokatów. Tu również aktorzy pomogą adw okatom  
przy  ułożeniu program ów  i dostarczaniu kadry  wykładowców. K to wie, czy za parę  
la t  ten skrom ny początek nie zaowocuje w  innych środow iskach zawodowych, a n a  
pew no będzie już owocował w  naszej adwokaturze.

M A C Z E L H IA  R A D A  A D W O K A C K A

A.

S p r a w o z d a n i e
z plenarnego posiedzenia Naczelnej Rady Adwokackiej 

odbytego w dniu 14 czerwca 1975 r.

W  dniu  14 czerwca 1975 r. odbyło się p lenarne posiedzenie Naczelnej Rady Ad
w okackiej. Spośród zaproszonych gości udział w  posiedzeniu wzięli: przedstaw iciel 
W ydziału A dm inistracyjnego KC PZPR  tow. Zygm unt Czarzasty, naczelnik Sam o
dzielnego W ydziału do Spraw  A dw okatury w  M inisterstw ie Sprawiedliwości Ed
w ard  Jachczyk  w raz z sędzią S tefanem  Stelm achow skim  oraz przedstaw iciel CK SD 
m gr A ndrzej K w iatkow ski.

Posiedzenie poświęcone było problem owi przystosowania organizacji sam orządu 
zawodowego i organizacji obsługi praw nej ludności do nowego podziału adm in istra
cyjnego państw a. W prowadzenia do tem atyki obrad dokonał prezes NRa  adw. d r  
Z. Czeszejko, przedstaw iając w  swym re fe ra c ie 1 podstawowe założenia dostosowa
n ia  organizacji adw okatury do nowych w arunków  społeczno-politycznych.

Je s t rzeczą oczywistą, że podstawowy problem  reorganizacji adw okatury, a m ia
now icie rozmieszczenie adw okatów  oraz organizacja zawodu i sam orządu, musi być 
dostosowany zarówno do nowego podziału adm inistracyjnego jak  i do usytuow ania 
organów  w ym iaru  sprawiedliwości, a w  szczególności nowych sądów. Dostosowa
n ie to jednak  m usi się odbywać stopniowo w  zależności od pow staw ania w aru n 
ków  (lokalowych, finansowych, kadrow ych itp.), gdyż mechaniczne dostosowanie 
n ie  tylko przeczyłoby sam ej idei politycznej nowego podziału, ale przekreślałoby 
także oczekiwany w zrost efektywności wysiłków  społecznych. Pom yślne przepro
w adzenie tego procesu uzależnione będzie jednak  w  ostatecznym  rachunku od no
w elizacji przepisów  o adw okaturze, a więc całego zespołu aktów  norm atyw nych u j
m ujących  kom pleksowo zm iany ustrojowe.

S praw ę równom iernego, stosownego do potrzeb rozmieszczenia adw okatów  kom 
p liku je  nadto  ogólna tendencja do w ykonyw ania zawodu adwokackiego w dużych

i  R e fe ra t te n  p u b lik o w an y  je s t w  n in ie jszy m  n rze  n a  s tr . l  i nas t.
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ośrodkach. U łatw ienia w w ykonyw aniu zawodu w  m ałych ośrodkach, mianowicie 
w  postaci pomocy m ieszkaniowej, m aterialnej, socjalnej itp., mogłyby stanow ić — 
przynajm niej częściowo — skuteczne rem edium  na to ujem ne zjawisko. D latego też 
w łaśnie n a  problem  rozmieszczenia adwokatów , problem  istotny i trudny  zarazem , 
położono szczególny nacisk w  dyskusji. Domagano się mianowicie organizacyjnego 
wzm ocnienia zespołów oraz poszerzenia kom petencji i odpowiedzialności zespołów 
w  zakresie po lityki kadrow ej. Dużo uw agi poświęcono też problem owi k ierow ania 
adw okatów  na kom isje do spraw  inw alidztw a oraz problem owi zatrudniania 
w  zespołach adw okatów  em erytów  i rencistów , w skazując jednocześnie na istn ie
jące niepraw idłow ości w  tym  względzie. Postulow ano zaktualizow anie przepisów  
i zasad dotyczących tego problem u oraz zobowiązano Prezydium  NRA do p rzed
staw ienia stosownych propozycji w  tej spraw ie.

P roblem atykę organizacji pracy, zm iany s truk tu ry  sam orządu i polityki kadro 
w ej poruszyli w  swych wypowiedziach dziekani: M. Dubois, H. Holak, J. K iełbo- 
wicz, Ś. M aciejewski, S. W archolik, S. Rogoż i w icedziekan Chojnacki.

D yskusja dotknęła też problem  doskonalenia kadr. Zam ierzenia i p lany Ośrodka 
Badawczego A dw okatury  w tej spraw ie przedstaw ił kierow nik Ośrodka, członek 
NRA adw. W. Bayer. K ierow nictw o O środka planuje mianowicie stw orzenie Cen
tru m  doskonalenia zawodowego i szkolenia aplikantów .

D yskutanci poruszali jeszcze inne problem y organizacyjne, a  w śród nich spraw ę 
reprezentacji interesów  środowisk adwokackich z terenu  tych w ojewództw , które 
nie będą m iały w łasnej organizacji sam orządowej (izby). Proponow ano tu  naw iązać 
do tradycyjnych form  takiej reprezentacji, a mianowicie do insty tucji delegatów  
terenowych. Problem  ten poruszył dziekan M. G abryjelski.

W dyskusji omówiono więc szeroko i szczegółowo całą obszerną problem atykę 
związaną z dostosowaniem  organizacji sam orządu i obsługi p raw nej ludności do 
nowego podziału adm inistracyjnego państw a. Należy tu  podkreślić, że wszyscy dys
ku tanci jednom yślnie przychylili się do przedstaw ionych w  referacie propozycji 
Prezydium  NRA co do zm ian organizacyjnych sam orządu, podzielając w  tym  wzglę
dzie zarówno proponowane rozw iązania jak  i argum entację uzasadniającą te roz
w iązania.

Po zakończeniu dyskusji Naczelna Rada A dw okacka podjęła u ch w a łę2 o do
stosowaniu organizacji adw okatury do nowego podziału adm inistracyjnego.

Wobec w yczerpania porządku dziennego prezes NRA adw. dr Z. Czeszejko, za
m ykając obrady, podziękował zebranym  za udział w  posiedzeniu oraz za żywą, 
owocną i w yczerpującą dyskusję, k tóra doprowadziła do jednom yślnych rozstrzyg
nięć w złożonej problem atyce przedm iotu obrad.

oprać. adw. Kazimierz Kaeppele

2 U chw ala  NRA p u b lik o w an a  je s t w  n in ie jsz y m  n rze  na  s tr . 5 i nas t.

B. Z  prac Prezydium NRA

i.

Uczczenie przez adw okaturę polską XXX rocznicy zwycięstwa nad faszyzmem

W związku z X X X  rocznicą zwycięstwa nad faszyzmem i zakończenia wojny 
św iatowej w  Europie, k tórą cały naród polski uroczyście uczcił w  m aju  br., P re
zydium NRA podjęło uchwałę treści następującej:


